

AMNESTY
INTERNATIONAL



MUSTERBRIEF

APPELLE AN

Chief Minister N. Biren Singh
Manipur CM Office
4th Block, Western Block
New Secretariat
Imphal, 795001
Manipur, INDIEN

INHALT

Dear Chief Minister,

I am writing to you to express my concern that in Manipur, Northeast India, the human rights defender Salima Memcha is being subjected to harassment and threats. On 7 April 2018, police personnel and paramilitary group came to her house and destroyed personal belongings. These attacks and threats appear to be linked to her efforts demanding the investigation into her husband's death. He is assumed to have been killed by security forces in January 2010.

Salima Memcha is part of the *Extrajudicial Execution Victim Families Association Manipur* (EEVFAM) that documents alleged cases of extrajudicial killings.

Unfortunately, she is not the only member of EEVFAM who has been threatened, harassed and intimidated.

I call on you to immediately and unconditionally stop the intimidation, harassment and attacks against Salima Memcha and other human rights defenders from EEVFAM.

Please make sure that all complaints of intimidation, harassment and attacks against Salima Memcha and other human rights defenders are investigated in a timely and impartial manner.

Sincerely,

Sehr geehrter Herr Ministerpräsident,

mit Sorge habe ich erfahren, dass in Manipur im Nordosten Indiens die Menschenrechtlerin Salima Memcha schikaniert und bedroht wird. Am 7. April 2018 drangen Angehörige des Paramilitärs und der Polizei in ihr Haus ein und verwüsteten persönliches Eigentum. Diese Übergriffe und Drohungen hängen offenbar damit

zusammen, dass ihr Ehemann im Januar 2010 mutmaßlich von Sicherheitskräften getötet wurde und sie sich für eine Aufklärung des Falls einsetzt.

Salima Memcha ist Mitglied des Kollektivs

Extrajudicial Execution Victim Families Association Manipur

(EEVFAM), das mutmaßliche Fälle außergerichtlicher Hinrichtungen dokumentiert. Sie ist nicht die einzige EEVFAM-Aktivistin, die bedroht, schikaniert und eingeschüchtert wurde.

Bitte sorgen Sie dafür, dass die Einschüchterungen, Schikanen und Angriffe gegen Salima Memcha und weitere Menschenrechtsverteidiger_innen von EEVFAM umgehend eingestellt werden.

Außerdem müssen alle Beschwerden von Salima Memcha und anderen Menschenrechtsverteidiger_innen über Einschüchterungen und Angriffe zeitnah und unabhängig untersucht werden.

Hochachtungsvoll